
PROTOKÓŁ  Nr XXIV/09   
 

z  sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu 30 kwietnia  2009 roku  
w sali posiedzeń Urzędu Gminy. 

 
 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 1000  do godziny 1345.  Obradom 
przewodniczyła Pani Iwona Pietras- Przewodnicząca Rady Gminy.  Na stan 15 radnych                
w sesji  udział wzięli wszyscy (  lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 
Ponadto obecni byli, zaproszeni goście min. Wójt Gminy, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy,  
kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, sołtysi oraz inni zainteresowani obradami               
( listy obecności – załączniki Nr 2,3,4, do protokołu).  
 
 Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6.   Interpelacje i zapytania. 
7. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za  2008 rok i udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy: 
    - opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

          - opinia Komisji Rewizyjnej, 
          - dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie: 
 a) przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy  za rok 2008, 

b) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Wodzisław z tytułu wykonania budżetu 
gminy za 2008 rok. 

8.   Podjęcie uchwał w sprawach: 
 a) zmian budżetu i w budżecie gminy na 2009 rok, 

b) zmian w uchwale o ustaleniu tygodniowego obowiązującego wymiaru godzin zajęć 
nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze i pedagogom 
zatrudnionym w placówkach oświatowych na terenie gminy Wodzisław,  
c) przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy 
Wodzisław na lata 2008-2032”,  
d) zmiany uchwały Nr 5/2000 Rady Gminy Wodzisław z dnia 26 lutego 2000r. w 
sprawie zasad i warunków wyłapywania bezdomnych zwierząt,  
e) wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu nieograniczonego 
nieruchomości położonej w obrębie Wodzisław, 
f) wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu nieograniczonego 
nieruchomości położonej w obrębie Wodzisław, 
g) wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXIII/149/09 Rady Gminy Wodzisław z dnia 
31 marca 2009 roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaliczenia dróg i ulic do 
kategorii dróg gminnych, 

 h) ustalenia przebiegu drogi gminnej. 
9.  Przyjęcie informacji w sprawie planu remontów i modernizacji dróg gminnych                     
i powiatowych na rok 2009.  

      10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
      11.  Sprawy różne.  
      12. Zamknięcie obrad sesji. 
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Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Dwudziestą czwartą sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzyła 
Przewodnicząca   Rady Gminy Pani Iwona Pietras wypowiadając formułę „Wysoka Rado! 
Otwieram dwudziestą czwartą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”.  

 
Ad.2. Powołanie sekretarza obrad. 
 
 Na sekretarza obrad powołano radnego Piotra Byszewskiego , jednogłośnie – 15 za,                         
w głosowaniu jawnym. 
 
Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy są uwagi lub propozycje co do 
proponowanego porządku obrad. Uwag ani propozycji nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia   porządku obrad. 
W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za przyjęciem porządku obrad radni opowiedzieli się 
jednogłośnie 15 za,  w głosowaniu jawnym. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy stwierdził przyjęcie porządku obrad.  
 
 Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
 

Przewodnicząca   Rady Gminy Pani Iwona Pietras poinformowała zebranych, że do 
chwili rozpoczęcia dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki odnośnie 
protokołu z sesji z dnia 31 marca 2009 roku. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w protokołu. 
W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za przyjęciem protokołu,  radni opowiedzieli się 
jednogłośnie 15 za,    w głosowaniu jawnym. 
Wiceprzewodniczący  Rady Gminy stwierdził  przyjęcie protokołu Nr XXIII/09 z obrad sesji                   
z dnia 31  marca  2009  roku. 
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Pan Józef Syska przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności                  
w okresie międzysesyjnym ( sprawozdanie na piśmie stanowi załącznik Nr 5  do protokołu) .  
Pytań ani uwag nie było. 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia sprawozdania. 
W głosowaniu brało udział 15 radnych.  Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 
jednogłośnie- 15 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca   Rady Gminy stwierdziła przyjęcie sprawozdania Wójta Gminy.  
 
Ad.6. Interpelacje i zapytania.  
 
 Sołtys wsi Września zwrócił uwagę na niejasności związane z pobieraniem opłat za 
padłe zwierzęta. Prosił o wyjaśnienie. 
 Radny Artur Oleksiak pytał, kto zwołuje doraźną komisję statutową oraz kiedy 
odbędzie się pierwsze posiedzenie. 
 Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że zwoła w/w komisję  gdy zaistnieje taka 
potrzeba.  
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 Radny Zbigniew Kaleta poinformował, że na ostatnich posiedzeniach komisji 
poruszano temat likwidacji coraz częściej pojawiających się dzikich wysypisk śmieci. Radny 
zauważył, że należy podjąć odpowiednie działania zmierzające do ich likwidacji zwłaszcza , 
że wśród odpadów  pojawiają się wyroby azbestowe.  
 
Ad. 7. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za  2008 rok i udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy: 

  
Wójt Gminy przedstawił informację na temat wykonania budżetu gminy za 2008 rok                      

( sprawozdanie z wykonania budżetu za 2008 rok stanowi załącznik Nr 6 do protokołu, 
informacja wójta  stanowi załącznik Nr 7 do protokołu).  
Skarbnik Gminy Pani Zdzisława Kowalska przedstawiła uchwałę Nr 31/2009 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z 20 kwietnia 2009 roku                        
w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Wodzisław za 2008 rok                  
( uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu).  
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Iwona Woźniak przedstawił uchwałę Nr 1/2009 
Komisji Rewizyjnej z dnia 2 kwietnia w sprawie wyrażenia opinii na temat wykonania 
budżetu gminy za 2008 rok ( uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady przedstawiła uchwałę Nr 29/2009 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 20  kwietnia 2009 roku w sprawie opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wodzisław ( uchwała stanowi załącznik Nr 10 do 
protokołu). Dodała, że osobiście nie wnosi uwag ani zastrzeżeń co do wykonania budżetu 
gminy za 2008 rok. 
 Poinformowała również, że sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2008 rok 
omawiane było na posiedzeniach kompetentnych komisji rady i otrzymały pozytywne opinie  
( opinia Komisji Rozwoju..- załącznik Nr 11; opinia Komisji Oświaty – załącznik Nr 12; 
opinia Komisji Zdrowia- załącznik Nr 13 ).  
Sołtys wsi Przewody pytał, ile w 2008 roku gmina przeznaczyła z własnego budżetu  na 
utrzymanie przedszkola , a ile  oświatę. 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że odpowiedź na w/w pytanie zostanie 
udzielona pod koniec sesji.  
Przystąpiono do podjęcia uchwał : 
a) projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy  za rok 
2008, przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 14 do 
protokołu).  
 Pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 15 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 15 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXIV/154/09 w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy  za rok 2008. 
 
b) projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Wodzisław z tytułu 
wykonania budżetu gminy za 2008 rok przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt 
uchwały stanowi załącznik Nr 15 do protokołu).  
Pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 15 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 15 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXIV/155/09 w sprawie 
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udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Wodzisław z tytułu wykonania budżetu gminy za 
2008 rok. 
 

Wójt Gminy podziękował za jednomyślne przyjęcie sprawozdania i udzielnie 
absolutorium.  
Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 min. przerwę tj. do  godz. 1145. 
Obrady opuścił, za wcześniejszym powiadomieniem Przewodniczącej Rady , radny Krzysztof 
Krupa.  
 
Ad. 8.   Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że przedłożone uchwały były omawiane 
na posiedzeniach stałych komisji Rady i otrzymały pozytywne opinie                                              
( opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów  stanowi załącznik Nr 16 do protokołu, 
opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu stanowi załącznik Nr 17 do protokołu, opinia 
komisji Zdrowia Opieki Społecznej Administracji i Bezpieczeństwa Publicznego stanowi 
załącznik Nr 18 do protokołu).   
 
a) projekt uchwały w sprawie  zmian budżetu i w budżecie gminy na 2009 rok, przedstawiła 
Skarbnik Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 19 do protokołu). Wyjaśniła, że przedłożony 
projekt uchwały dotyczy jedynie  wprowadzenia zmian w klasyfikacji budżetowej. 
Pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXIV/156/09 w sprawie 
zmian budżetu i w budżecie gminy na 2009 rok. 
 
b) projekt uchwały w sprawie  zmian w uchwale o ustaleniu tygodniowego obowiązującego 
wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze                              
i pedagogom zatrudnionym w placówkach oświatowych na terenie gminy Wodzisław, 
przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 20 do protokołu).  
Następnie przedstawiła pismo Oddziału  ZNP w Wodzisławiu dot. zmniejszenia 
obowiązkowego pensum Dyrektorom Samorządowych Szkół Podstawowych Gminy 
Wodzisław oraz Dyrektorowi Przedszkola Samorządowego w Wodzisławiu ( pismo stanowi 
załącznik Nr 21 do protokołu).  
Wójt poinformował, że związki zawodowe prowadząc negocjacje w sprawie obniżenia 
pensum, wnioskowały jedynie w sprawie  Dyrektora i Wicedyrektora Zespołu Szkół                     
w Wodzisławiu. Pismo dot. pozostałych dyrektorów wpłynęło w późniejszym terminie.  
Radna Zofia Jędrzejczyk- przewodnicząca komisji oświaty wyjaśniła, że pod obrady komisji 
wpłyną pierwszy wniosek. dot. obniżenia pensum dyrektorom zespołu szkół. W późniejszym 
terminie przeprowadzono rozmowę z pozostałymi dyrektorami, którzy wyrazili opinię, że  
zmiana pensum powinna dotyczyć ich wszystkich. Przewodnicząca komisji stwierdziła, że 
związki zawodowe nauczycieli funkcjonujące na terenie gminy nie działają prawidłowo tj. 
członek będący pracownikiem dyrektora Kostyły nie powinien występować w sprawie 
swojego pracodawcy. 
Wójt poinformował, że w sprawie obniżenia pensum dla dyrektorów zespołu wystąpiła pani 
Bartosz, przedstawiciel ZNP powiatu jędrzejowskiego. Według niego obniżenie pensum 
wszystkim dyrektorom nie jest zasadne.  
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Radna Zofia Jędrzczyk zauważyła, że dyrektorzy małych  szkół  muszą prowadzić 
dokumentacje taką jak w dużych szkołach. Wiele czasu zajmuje im pozyskiwanie środków            
z programów pomocowych o akcesję których  muszą samodzielnie wypełniać wnioski.  
Wójt zauważył, że Rada dąży do ograniczenia kosztów utrzymania oświaty. Podejmując 
decyzję o obniżeniu pensum wszystkim dyrektorom,  była by niekonsekwentna w swym 
działaniu. Według niego przyjmując drugą propozycję związków należało by wprowadzić 
zmiany w projektach organizacyjnych szkół. Spowodowało by to zwiększenie wydatków               
z tytułu wynagrodzenia za godziny nadliczbowe.  
Dyrektor SSP w Lubczy poinformowała, ze dyrektorzy poświęcają dużo czasu na pisanie 
projektów dot. pozyskania dodatkowych  środków dla szkoły. Często odbywa się to po 
godzinach pracy. 
Radny Artur Oleksiak złożył wniosek formalny o zdjęcie z obrad sesji punktu dot. podjęcia 
uchwały w w/w sprawie i ponowne omówienie problemu na posiedzeniach komisji. 
Przewodnicząca Rady ogłosiła głosowanie w sprawie złożonego  wniosku formalnego. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. Za przyjęciem wniosku radni opowiedzieli się 
większością głosów – 13 za, 1 wstrzymujący się, przeciw brak.  
Przewodnicząca Rady ogłosiła, że wniosek dot. zdjęcia z porządku obrad punktu 8 litera „b” 
został przyjęty.  
   
c) projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest 
dla Gminy Wodzisław na lata 2008-2032”, przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy                    
( projekt stanowi załącznik Nr 22 do protokołu).  
Pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się większością głosów – 13 za, 1 wstrzymujący 
się, przeciw brak, w głosowaniu jawnym.  
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXIV/157/09 w sprawie 
przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy Wodzisław na 
lata 2008-2032”. 
 
d)  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 5/2000 Rady Gminy Wodzisław z dnia 26 
lutego 2000r. w sprawie zasad i warunków wyłapywania bezdomnych zwierząt, przedstawiła 
Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 23 do protokołu).  
Pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXIV/158/09 w sprawie 
zmiany uchwały Nr 5/2000 Rady Gminy Wodzisław z dnia 26 lutego 2000r. w sprawie zasad 
i warunków wyłapywania bezdomnych zwierząt.  
 
 
e)  projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu 
nieograniczonego nieruchomości położonej w obrębie Wodzisław, przedstawiła 
Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 24 do protokołu).  
Wójt poinformował, że łącznie działki 96/1 i 96/2 wycenione zostały na kwotę 13.750zł. 
Pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.  
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Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXIV/159/09 w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu nieograniczonego nieruchomości 
położonej w obrębie Wodzisław. 
 
f) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu 
nieograniczonego nieruchomości położonej w obrębie Wodzisław, przedstawiła 
Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 25 do protokołu).  
Wójt poinformował, że przedmiotowa działka  wyceniona została na kwotę 14.535zł. 
Pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXIV/160/09 w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie ustnego przetargu nieograniczonego nieruchomości 
położonej w obrębie Wodzisław. 
 
g) projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXIII/149/09 Rady Gminy 
Wodzisław z dnia 31 marca 2009 roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaliczenia dróg   
i ulic do kategorii dróg gminnych, przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt 
stanowi załącznik Nr 26 do protokołu).  
Radny Zbigniew Kaleta zgłosił wątpliwości dot. ulicy Jana Chryzostoma Paska tj. dojazdu               
z w/w drogi do bloków. Poinformował, że po sprawdzeniu dokumentacji oraz stanu 
faktycznego okazało się, że dojazd do bloków znajduje się częściowo na terenie prywatnym 
oraz terenie spółdzielni mieszkaniowej. Dodał, że w w/w sprawie w najbliższym czasie 
mieszkańcy złożą wniosek o rozstrzygnięcie problemu.  
Wójt  wyjaśnił, że przebieg ulicy J. Ch. Paska jest prawidłowy należy jedynie rozwiązać 
problem własności gruntu stanowiącego dojazd do bloków.  
Sekretarz gminy wyjaśniła, że przedłożony projekt uchwały jest uzupełnieniem  uchwały 
podjętej na poprzedniej sesji Rady, w którym  nie wskazano zmienianego aktu 
normatywnego. Podsumowując, plan dróg i ulic jest już zatwierdzony.  
Więcej pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXIV/161/09 w sprawie 
wprowadzenia zmian w uchwale Nr XXIII/149/09 Rady Gminy Wodzisław z dnia 31 marca 
2009 roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaliczenia dróg   i ulic do kategorii dróg 
gminnych . 
 
h) projekt uchwały w sprawie ustalenia przebiegu drogi gminnej, przedstawiła 
Przewodnicząca Rady Gminy ( projekt stanowi załącznik Nr 27 do protokołu).  
Wójt stwierdził, że w § 1 projektu  należy dopisać „była droga krajowa”. 
Pytań ani uwag nie było.  
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych.  
Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie – 14 za, w głosowaniu jawnym. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła podjęcie uchwały Nr XXIV/162/09 w sprawie 
ustalenia przebiegu drogi gminnej. 
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Ad. 9. Przyjęcie informacji w sprawie planu remontów i modernizacji dróg gminnych              
i powiatowych na rok 2009.  
 
 Informację na temat planu remontów dróg gminnych i powiatowych na 2009 rok 
przedstawił Wójt Gminy. Szczególną uwagę zwrócił na plan remontu dróg tłuczniowych                
( wykaz w/w dróg stanowi załącznik Nr 28 do protokołu ). Omówił również plan remontu 
dróg powiatowych ( plan remontu stanowi załącznik Nr 29 do protokołu ).  
Dyskusja: 
- radny Zbigniew Kaleta  podsumowując wystąpienie wójta stwierdził, że na 2009 rok zakres 
remontów dróg jest bardzo duży. Dodał, że należy również uwzględnić utwardzenie drogi 
Drobin- w stronę Moczydła, 
- radny Mariusz Zieliński pytał czy drogi Przyrąb – Nawarzyce oraz Lubcza – Ewcin będą 
również remontowane, 
- radny Andrzej Roliński stwierdził że wszystkie drogi tłuczniowe wymagają remontu. Zgłosił 
potrzebę utwardzenia drogi Klemencice- Łany, 
- sołtys wsi Września interweniował w sprawie remontu drogi przez miejscowości Września 
w kierunku jego posesji, 
- radna Zofia Jędrzczyk prosiła o remont drogi prowadzącej do spółdzielni w Niegosławicach.  
- radny Janusz Zasada pytał dlaczego w planie remontów nie uwzględniono drogi powiatowej  
Laskowa przez wieś, 
 
- Wójt poinformował, że powiat podjął decyzję o remoncie  innych  odcinków dróg tj. 
Piotrkowice- Judasze, które są w najgorszym stanie. Dodał,  że również nie będzie 
remontowana droga Piotrkowice- Gajówka gdyż została ona zakwalifikowana do realizacji             
w ramach funduszy strukturalnych na rok 2010.  
 
- pan Stanisław Zięba pytał, co z dalszym remontem drogi Lubcza- Janów. Interweniował 
również o usunięcie wyciętych i uschniętych krzaków, przy drodze od strony miejscowości 
Lubcza. Zauważył, że należy większą uwagę zwracać na bieżące remonty dróg tj. 
zasypywanie kamieniem ubytków w drogach, 
- sołtys wsi Stara Olszówka zgłosił potrzebę remontu drogi w jego miejscowości do 
przysiółka Łopaty. Poinformował, że jest to bardzo zniszczony odcinek asfaltowy o długości 
35m. W jego odbudowie partycypował pan Cielesta przekazując na to zadanie 10.000zł. 
Dodał, że jest to właściciel gospodarstwa o dużym areale, który uiszcza wysoki podatek 
gruntowy. Prosił o uwzględnienie wniosku. 
 
- Wójt poinformował, że droga została prawidłowo wykonana,  jednakże poruszają się nią 
pojazdy o niedopuszczalnej ładowności. Zapewnił,  że odcinek ten zostanie ponownie 
wyremontowany. 
 
- sołtys wsi Przewody poinformował, że po ostatnim objeździe dróg przeprowadzonym przez 
komisje rozwoju okazało się , że w miejscowości Przewody i ościennych przysiołkach należy 
wyremontować  ok. 6 km. dróg tłuczniowych. Prosił radnych oraz sołtysów o wyrozumiałość 
w tym temacie. Następnie przypomniał, że starosta jędrzejowski obiecywał, iż 
przeprowadzona będzie kontrola wykonania odbudowy drogi do Przezwód. Prosił                        
o interwencję w sprawie.  
 
- Wójt poinformował, że w w pierwszej kolejności remontowane będą drogi po których 
jeżdżą autokary dowożące dzieci do szkół. Dodał, że przetarg na odbudowę dróg gminnych 



 8

został już ogłoszony, a otwarcie ofert nastąpi w dniu 5 maja b.r. Drogi powiatowe będą 
remontowane w najbliższym czasie.  
 
- sołtys wsi Lubcza interweniował o wznowienie drogi do Lubczy Janów. 
 
- Wójt zapewnił, że droga zostanie wznowiona. Należy jednak mieć na uwadze i kontrolować 
aby właściciele nieruchomości sąsiadujący z drogami nie niszczyli  poboczy i pasów 
drogowych. 
 
Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
 
Wójt udzielił następujących odpowiedzi: 
- odnoście zapytania dot. opłat pobieranych za padłe zwierzęta wyjaśnił, że gmina ma 
podpisaną umowę z firmą z Włoszczowy , która na koszt gminy odbiera padlinę. Natomiast   
od miesiąca kwietnia ARiMR zajmuje się  likwidacją części szkód rolnika z tego tytułu. 
Obecnie sprawę należy rozstrzygnąć, czy gmina ma płacić za wywóz padliny, czy rolnik 
powinien sprawę zgłosić do agencji. W najbliższym czasie odbędzie się spotkanie w w/w 
sprawie,  
- w sprawie poruszonej przez pana Stanisława Zięba dot. uzupełnienia poboczy przy drodze 
Lubcza Janów wyjaśnił, że jesienią 2008 roku nikt nie obiecywał, że zostanie to wykonane. 
Kamień wysypany zostanie w b.r.  
 
- odnośnie usuwania dzikich wysypisk śmieci poinformował, że w ostatnim czasie, przed 
zawodami Motocrosowymi na torze w Konarach zebrano w jego  okolicy ok. 300 worków 
śmieci. Jest to bardzo dużo, chociaż ilość dzikich wysypisk w porównaniu z latami ubiegłymi 
spada. Najbardziej niepokojący jest fakt, że wśród śmieci pojawiają się odpady azbestowe. 
Prosił o zgłaszanie przypadków wysypywania śmieci i samodyscyplinę. Poinformował, że 
dzikie wysypiska często były zasypywane na koszt gminy, ale mieszkańcy ponownie wywożą 
odpady. W najbliższym czasie zlikwidowane zostanie wysypisko w Kowalowie Górny,                  
w lesie w Kazinach. Uprzątnięto już wysypisko w Sielcu.  
- radny Janusz Zasada zaproponował, aby sprzedawać gminne działki, na których są 
wysypiska, 
- Wójt potwierdził, że jest to dobre rozwiązanie. Wyraził zadowolenie, że coraz więcej 
mieszkańców podpisuje umowy na odbiór śmieci. W najbliższym czasie odbędą się kontrole  
w tym zakresie.  
- radny Zbigniew Kaleta zaproponował, aby gmina zwróciła się z apelem do mieszkańców                
o zakazie wysypywania  śmieci.  
 
- odnośnie zwołania komisji statutowej przewodnicząca rady poinformowała, że do dnia 
dzisiejszego nikt z radnych nie zgłosił potrzeby zebrania się komisji. Jeżeli nastąpi taka 
potrzeba, komisja zostanie zwołana.  
- radny Artur Oleksiak stwierdził, że przewodniczący rady powinien zwołać komisję bez 
wcześniejszego zgłoszenia, gdyż przed przystąpieniem  do analizy statutu trzeba wybrać 
przewodniczącego komisji. 
 
Wójt przedstawił informację na temat odpłatności za wyżywienie i przygotowanie posiłków  
w Przedszkolu Samorządowym w Wodzisławiu, o którą prosił na poprzedniej sesji sołtys wsi 
Przewody  ( informacja stanowi załącznik Nr 30 do protokołu).  
Sołtys wsi Przewody pytał, ile oprócz zadań obowiązkowych, gmina dopłaca do przedszkola. 
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Wójt wyjaśnił, że w subwencji oświatowej nie jest wymienione jakie zdania należy , a jakie 
nie należy realizować. Subwencja jest przyznawana według liczby dzieci. Utrzymanie 
przedszkola należy do zadań własnych gminy. Obowiązkowo zajęcia muszą się odbywać do     
5 godzin. Powyżej tj. trzy godziny oraz podanie posiłków finansowane są z budżetu gminy co 
miesięcznie stanowi koszt  1.500zł. – w ciągu roku 15.000zł. Odnośnie kosztów utrzymania 
oświaty pan Wójt przedstawił wykonanie budżetu w dziale oświata za 2008 rok. Podsumował, 
że z własnego budżetu przeznacza się dodatkowo 1.230.000zł.  
 
Ad. 11. Sprawy różne.  
 
Przewodnicząca Rady przedstawiła ofertę dot. wyjazdu na XVII Krajową Pielgrzymkę 
Sołtysów i Środowisk Wiejskich do Sanktuarium Matki Boskiej Licheńskiej w Licheniu, 
która ma się odbyć w dniu 31 maja b.r. Prosiła o zgłaszanie chętnych. 
Pani Przewodnicząca poinformowała o możliwości składania wniosków                                            
o przyznanie statuetek ZADORA. Następnie przedstawiła pisma jakie wpłynęły do Biura  
Rady Gminy tj.: 
- Przewodniczącego Rady Gminy w Dwikozach dot. podjęcia inicjatywy budowy pomnika 
Zawiszy Czarnego ( kopia pisma stanowi załącznik Nr 31 do protokołu ).  
- Wójta Gminy Klimontów dot. udzielenia pomocy pogorzelcom ( kopia pisma stanowi 
załącznik Nr 32 do protokołu), 
- pana Romana Sokołowskiego dot. wskazania kto powinien sprawować  opiekę nad dziećmi 
dojeżdżającymi do Zespołu Szkół w Wodzisławiu ( kopia pisma stanowi załącznik Nr 33 do 
protokołu ).   
- pani Anny Adamskiej i pani Agaty Majcher dot. przywrócenie placu targowego na parking 
przy księgarni ( kopia pisma stanowi załącznik Nr 34 do protokołu).  
 
Zaprosiła wszystkich obecnych na zbliżające się obchody uchwalenia Konstytucji 3 Maja 
połączonych z dniem strażaka.  
Wójt poinformował, że w dniu 1 czerwca odbędzie się Święto Ludowe połączone z Dniem 
Dziecka. Zaprosił wszystkich zainteresowanych. Program uroczystości podany zostanie               
w późniejszym czasie.  
 
Radny Zbigniew Kaleta poruszył temat rozprzestrzeniającej się epidemii grypy AH1N1. 
Pytał, czy planuje się organizacje spotkania służby zdrowia z dyrektorami szkół w tej sprawie.  
 
Wójt poinformował, że do dnia dzisiejszego nie było  komunikatów dot. podjęcia 
odpowiednich działań. Spotkanie takie zostanie jednak  zaplanowane.  
 
Dyrektor Zespołu Szkół w Wodzisławiu pan Jerzy Kostyła odniósł się do dyskusji dot. nie 
podjętej uchwały w sprawie zmian w uchwale o ustaleniu tygodniowego obowiązującego 
wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze                                             
i pedagogom zatrudnionym w placówkach oświatowych na terenie gminy Wodzisław. 
Poinformował, że nie jest członkiem związków zawodowych. Natomiast pracownik szkoły 
pani Anna Mucha jest prezesem ZNP w Wodzisławiu. Wniosek o obniżenie pensum nie był 
złożony z jego inicjatywy. Zauważył, że przed ponownym rozpatrywaniem projektu uchwały 
należy przypomnieć, że powołując Zespół Szkół  w Wodzisławiu łącząc szkołę podstawową                             
i gimnazjum zlikwidowano 1 stanowisko dyrektora. Według ustalonego wymiaru godzin 
dyrektor szkoły miał 3 godziny ,  zastępca 5, a dyrektorzy innych szkół 7 godzin. Zmian 
dokonano w 2007 roku i dyrektor zespołu miał 6 godzin- tj. wzrost o 100%, wicedyrektor 10 
godzin- również wzrost o 100%, dyrektorzy pozostałych szkół z 7 na 10 godzin- wzrost                  
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o 50%. Podkreślił, że dyrektorzy w gminie Wodzisław mają najwyższe pensum w powiecie. 
Wyraził opinię, że wymiar godzin powinien zależeć od zadań jakie wypełnia dyrektor. 
Pomimo, że  ma nienormowany czas pracy  oczekiwania wobec niego są bardzo duże i swoje 
obowiązki musi wypełniać kosztem  wolnego czasu. Dyrektor jest zobowiązany uczestniczyć 
w sesjach Rady, uroczystościach w niedziel i święta, naradach i szkoleniach. Często wiąże się 
to z nieobecnością na zajęciach lekcyjnych i w tym czasie należy zapewnić zastępstwa. 
Należy mieć na uwadze, że dyrektorzy dużo czasu poświęcają na pozyskiwanie środków                   
z zewnątrz. Dodał, że kwesta szkoły w Wodzisławiu rządzi się innymi prawami niż szkoły                
w terenie, gdyż odbywa się w niej wiele imprez o charakterze gminnym. Prosił o ponowne 
rozpatrzenie wniosku i podjęcie stosownej decyzji.  
 
Ad. 12. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy 
podziękowała wszystkim za udział w sesji i zamknęła obrady wypowiadając formułę –„ 
Wysoka Rado! – zamykam dwudziestą czwartą  sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej 
kadencji”. 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
 
           Protokolant           Sekretarz obrad               Przewodniczący Rady Gminy 
   
 / Aleksandra Adamska /             / Piotr Byszewski   /                    /  Iwona Pietras / 
 
 
  


